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Moni laskenta on harrastajille vieras 

• Talvilintulaskennat tunnetaan hyvin ja kattavuus on hyvä, ovat mukavaa 
ajankulua sekä jo perinteitä monille harrastajille 

• Vakiolinjat ovat suurelta osin valtakunnallisten työn sankarien varassa – 
yhdistysten panos niukka 

• Vesilintulaskennat olisivat helppoja, mutta niitäkin tehdään vähän – miksi 
näin kun nimenomaan vesilintukohteilla keväisin retkeillään? 

• Moni alueseuranta hyötyisi myös yhdistysten panostuksesta – tarpeita 
esimerkiksi IBA-kohteiden inventoinnille tulee säännöllisesti 

• Miten linnustonseuranta ylipäänsä tunnetaan yhdistyksissä, ja näkevätkö 
harrastajat oman työnsä osana yhdistysten toimintaa tai valtakunnallista 
seurantaa? 



Laskennoista viestiminen 

• Luomus / BirdLife lähettävät ajankohtaisista laskennoista viestejä 
säännöllisesti – pitäisikö viestiä vielä useammin? 

• Näiden viestien välittäminen paikallisverkkoihin on hyvä alku, mutta 
”kasvottomat” viestit eivät ehkä tavoita harrastajia 

• Tärkeitä olisivat ”laskentavastaavat”, jotka kertoisivat laskentojen 
merkityksestä alueellisesti! 

• Tässä tulospalvelu avainasemassa -> laskijat kokevat tekevänsä tärkeää 
työtä 

• LUOMUKSEN tulossivut hyvä pohja, mutta hyvä palaute vaatii myös 
alueellista soveltamista 

• Laskentatarpeiden / vapaiden reittien suora markkinointi 

• Myös kokemuksien kertominen ja vaihto tärkeää! 

• Esim. uusia kokelaita talvilintulaskentareiteille mukaan – päivä aikaa 
keskustella seurannoista laskentojen ohessa 



Laskentakurssi kevät 2021 

• Luomuksella suunnitteilla muutaman arki-illan 
online laskentaesittelykurssi maalis-
huhtikuussa 

• Kaikille avoin ja esitykset nauhoitettaisiin  

• Toivottavasti madaltaa kynnystä kokeilla eri 
seurantoja 

• Paikalliskontaktit silti tärkeitä, seurantojen 
demoamisen mahdollisuus? (COVID) 


